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Podgorica, 23. decembar 2016. godine

SKUPSTINI CRNE GORE

PODGORICA

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekohomiju, finansije
i budzet, sa prve sjednice odrzane 22.decembra 2016.godine, podnosi

rZVJESTAJ
0 razmatrahju IZVJESTAJA 0 STANJU ENERGETSKOG SEKTORA CRNE GORE U2015. GODINI

Predsjedavajuci Odbora Regulatorne agencije za energetiku (RAE), u uvodnom
obracanju upoznao je Odbor sa sadrzajem Izvjestaja o stanju energetskog sektora a koji, izmedu
ostalog, obuhvata; podatke. o energetskim resursima i kapacitetima, nalaze iz nadzora
energetskih subjekata, realizaciju investicija u energetskom sektoru, finansijsko poslovanje
eriergetskih subjekata, stanje i aktivnosti na trzistu elektricne energije, kao i ucesce RAE u radu
energetske zajednice i ostalih medunarodnih organizacija. Ukazao je da Izvjestaj sadrzi i prikaz
cijena elektricne energije u 2015. godini kao i pregled cijena u zemljama EU i regionu. Istakao je
da je ViAE u 2015. godini vrsila nadzor nad sprovodenjem pravnog razdvajanja Operativnog
distributivriog sistema od vertikalno integrisane Elektroprivrede Crne Gore [EPCG] i
preduzimala aktivnosti u cilju okoncanja navedenog postupka. Upoznao je Odbor 4a su gubici
elektricne energije u prenosnoj mrezi ostvareni u okviru dozvoljenih a da-je'kod gubitaka na
distributnivnpj mrezi, i pored toga Sto su ostvareni iznad dozvoljenih, evidentirano smanjenje u
-odnosu na prethodne godine. Ukazano je da za razliku od 2015. godine .u kojoj nije bijo novih'
snabdjevaca elektricne energije, u 2016. godini postoje cetiri nova subjekta koja sudobila licencu
za snabdijevanje krajnjih kupaca u crnoj Gori.

Na Odboru je konstatovano da je izdvajanjem distribucije iz vertikalno integrisanog
subjekta stvorena jedna od osnovnih pretpostavki za zazivljavarije maloprodajnog trzista uCrnoj
Gori. Imajuci u vidu investicije u energetskom sektoru, konstatovano je da se investicije kod
operatora prenosnog sistema reaiizuju zadovoljavajucom dinamikom osim projekta „povezane
infrastrukture", zbog kasnjenja na realizaciji podmorskog kabla.

Tokom rasprave na Odboru iskazano je raisljenje da je u ovoj oblasti ostvaren znacajan
institucionalni napredak, te da je, pored turiznia, i.u energetici prepoznata mogucnost jacanja
crnogorske privrede sa ciljem uspostavljanja Crne Gore kao znacajnog energetskog cvorista.
Ocijenjeno je da je glavni izazovu ovoj oblasti pitanje mogucnosti da se cijene elektricne energije
zadrzena odredenom nivou ili je neophodno ici u koraksa institucionalnim rjesenjima.

Imajuci u vidu da je ukazano da je ostvaren pad u pogledu gubitaka na mrezi u 2015.
godini te da su isti na nivou od 15%, postavljeno je pitanje na kom nivou su navedeni gubici u
zemljama EU, da li se uvodenjem elektricnih brojila moze nastaviti sa opadajucim trendom i da ii
ce to imati konkretnije efelvte na troskove gradana. Takode, postavljeno je pitanje kada se moze
ocekivati da se trziste nade u situaciji da odredena kompanija moze birati' od koga ce'kupoyati.
elektricnu energiju.' . '



Takode, na Odboru je sa posebnom paznjom istaknuto i pitanje prirhjenje nove
Metodolo^je za utvrdivanje regulatornog prihoda i cijena za koriscenje distributivnog sistema,
kao i zabrinutost privrednika da ce se, primjenom novog obracuna snage elektricne energije po
ugovorenim iznosima, povecati racuni za elektricnu energiju i time uticati na njihovoposlovanje.

Nakon rasprave, Odbor je sa sedam glasova „za" odlucio da predlozi Skupstini da usvoji
sljedeci

ZAKLJUCAK
Usvaja se Izvjestaj ostanju energetskogsektora Crne Gore u2015. godini.

Za izvjestioca Odbora na sjednid Skupstine odreden je-posIanikPllip Vukovid
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